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Justerande                           Utdragsbestyrkande 

      
Plats och tid  Sammanträdesrum Glasblåsaren, Folkets Hus, Emmaboda 
  2023-09-11, kl. 14.30-17.00 

 
Deltagare Chatrine Schander Ljungquist (C), ordförande 
 Jan Karlsson (S), 1:e vice ordförande 
 Stefan Nyström (M) 
 Maria Ixcot Nilsson (S) 
 Jarkko Pekkala (S)  
  
 Asta Bjelkenbrant, SPF 
 Håkan Persson, SPF 
 Göran Andersson SPF 
 Ros-Marie Jonasson SPF 
   
 Kurt Lindblom, PRO Algutsboda 
 Ingrid Normann, PRO Emmaboda 
 Kerstin Gullander, PRO Lindås 
 Kerstin Lind, PRO Vissefjärda 
  
 Stig-Ove Andersson, Demensanhörigföreningen, 2:e vice ordförande § 22 
 Gunda Rosenquist, Demensanhörigföreningen § 23 - 31 
  
  
Övriga deltagare Gunda Rosenquist, ej tjänstgörande ersättare § 22 
 Katarina Eriksson, verksamhetschef hälso- och sjukvård § 22 
 Mathilda Gustafsson, enhetschef rehab § 22 
 Ann-Louise Nylander, verksamhetschef § 25 
 Michael Börjesson, socialchef  
 Anneli Karlsson, nämndsekreterare 
  
Utses att justera Ingrid Normann 
 
Plats och tid Digitalt godkännande: 2023-09-13 
 Underskrifter: 2023-09-18, Besökscentret, Emmaboda kommunhus 
 
Underskrifter  
sekreterare  Paragrafer 22 - 31 
 Anneli Karlsson 
 
ordförande  
 Chatrine Schander Ljungquist 
 
justerare KPR 
  Ingrid Normann 
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Innehållsförteckning 
 
I Mötets öppnande 
II  Val av justerare 
III  Godkännande av dagordningen 
  
§ 22 Kort information om kommande taxor och avgifter  

på socialnämndens område 
§ 23 Kortfattad information från 

- Socialförvaltningen/socialnämnden  
- Bildningsnämnden 
- Teknik- och fritidsnämnden  
- Kommunstyrelsen 

§ 24 Övrigt (det gemensamma mötet) 
§ 25 Omvandla särskilda boenden på Esplanaden 8C till korttidsboende för 

äldreomsorgen 
§ 26 Information om Länsgemensam målbild och strategi för Nära vård för 

Region Kalmar län och länets 12 kommuner 
§ 27 Samverkan med det Kommunala tillgänglighetsrådet 
§ 28 Inriktning på vad rådet ska ägna sig åt 
§ 29 Lediga särskilda boenden/Ansökningar 
§ 30 Övrigt (Kommunala pensionärsrådets möte) 
§ 31 Mötets avslutande 
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I 
Mötets öppnande 
Ordförande inleder med att hälsa alla välkomna och förklarar dagens möte öppnat. 

 
II 
Val av justerare 
Kommunala pensionärsrådet väljer Ingrid Normann till att justera dagens protokoll. 
 
III 
Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 
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§ 22  
Kort information om kommande taxor och avgifter på socialnämndens område 
 
Rehab 
Mathilda Gustafsson, enhetschef rehab informerar om kommande förändringar av 
avgifter för rehab. Det har varit ständiga diskussioner om avgifterna för rehab. Det har 
funnits otydligheter och en risk för godtycklighet i tillämpningen av avgifterna. En 
översyn har varit nödvändig. Förslag är framtaget som ska göra uttaget av avgifterna 
tydligare, mer logiskt, och lika för alla. Innehållet i förslaget gås igenom. 
 
Allmän information inför höstens beslut om taxor och avgifter 
Tillsammans med kallelsen till dagens möte med Kommunala tillgänglighetsrådet och 
Kommunala pensionärsrådet har protokollsutdrag (SN 2023-08-30 § 83) från 
socialnämndens senaste möte skickats ut innehållandes följande information: 
 

”Det är bra att känna till att det med största sannolikhet kommer att bli en rejäl 
ökning av samtliga avgifter. Detta med anledning av att den årliga uppräkningen 
sker via indexering. Indexering betyder att uppräkningen av avgifter är knuten till 
den ekonomiska utvecklingen. Den uppräkning som görs ska motsvara det 
allmänna kostnadsläget. I och med att kostnadsläget i samhället för närvarande 
präglas av av hög inflation (prisökningar) så kommer detta även avspegla sig i 
nivåerna på avgifterna.” 

 
Denna information lämnas även på mötet av socialchef Michael Börjesson samt 
socialnämndens ordförande Stefan Nyström.  
 
 
§ 23  
Kortfattad information från 
 
- Socialförvaltningen/socialnämnden  
 
Framtidens äldreboenden - workshop 
Workshop kommer genomföras angående vilka äldreboenden som kommer behövas i 
kommunen framöver. Blir förmodligen i början av december. Inbjudan till råden 
kommer att komma. 
 
Kärvt ekonomiskt läge 
Senaste prognosen för helåret visar på ett underskott på 20 miljoner. 
 
Garanterad provanställning 
Underlag håller på att tas fram för att garantera provanställning till de som tar examen 
från vård- och omsorgsutbildningen i Emmaboda kommun. 
 
11 timmars dygnsvila 
Kommer att bli svårt att få alla scheman att gå ihop när 11 timmars dygnsvila införs. 
Låser upp personal och blir en utmaning att ha koll på för ansvariga chefer. Blir mer 
personalkrävande.  
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- Bildningsnämnden 
 
Aktuellt 
Nämndsdag (utbildningsdag) har genomförts. Områden som togs upp var 
bildningsnämndens organisation, ekonomi, och resultaten i skolorna.  
 
 
- Teknik- och fritidsnämnden  
 
Ekonomi 
Nämnden har ansträngd ekonomi men har för närvarande inget minusresultat. Många 
nya prioriteringar har fått göras.  
 
Bjurbäcksskolan 7-9 
Omräkning håller på att göras för att se över vilken omfattning det ska vara på 
ombyggnationen. Troligtvis blir ombyggnationen inte klar för eleverna förrän tidigast i 
samband med nästa sommarlov. 
 
Förskolan i Eriksmåla  
Nybyggnationen är pausad och har återremitterats till kommunstyrelsens presidium.  
Teknik- och fritidsnämndens beredning håller på att se över vad som går att göra för att 
få ner kostnaderna för nybyggnationen.  
 
Rastplatsen i Eriksmåla 
Är nu klar och invigdes under sommaren. 
 
Simhallen- nybygg  
Beräkningar framtagna i förhållande till olika förslag. Återremitterat till teknik- och 
fritidsnämnden för ytterligare översyn för att försöka få ner kostnaderna. 
 
Varmvattenbassäng finns medräknat. 
 
Skrivelse från Kommunala tillgänglighetsrådet efter samhällsvandringarna. 
Svar håller på att utarbetas. 
 
Ny förvaltningschef 
Michaela Gustafsson är ny chef för tekniska förvaltningen. 
 
- Kommunstyrelsen 
 
Simhallen – inriktningsbeslut för byggprojektet 
Återremitterades till teknik- och fritidsnämnden. 
 
Sändningar med bild och ljud från kommunfullmäktige  
Kommunchef ska utreda möjligheterna att införa detta.  
 
Budget 2024 
Beslutades i juni. 
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§ 24  
Övrigt (det gemensamma mötet) 
 
Lokalt Brottsförebyggande råd – BRÅ 
Har inrättats i kommunen i våras. Förhoppningen är att ansvariga tjänstepersoner kan 
komma och bland annat berätta mer om det nya rådet i november. 
 
Huvudbiblioteket i Emmaboda centralort 
Ingrid Normann, PRO Emmaboda, tar upp frågan angående att utreda placeringen för 
biblioteket. Det har kommit negativa reaktioner från PRO Emmaboda angående ett 
eventuellt förslag att flytta biblioteket till ett mer centralt läge. 
 
Aina Nilsson, Riksförbundet FUB, framför uppfattningen från samrådsgruppen 
(brukarorganisationerna i tillgänglighetsrådet) att en eventuell placering i centrum 
skulle upplevas som positiv. 
 
Gull-Britt Hellborg (KD), ordförande i Kommunala tillgänglighetsrådet, påpekar att 
detta är en pågående process, att beslut inte är tagna, men att bildningsnämnden och 
bibliotekets personal är positiva till ett eventuellt förslag att flytta biblioteket till ett mer 
centralt läge. 
 
 
§ 25  
Omvandla särskilda boenden på Esplanaden 8C till korttidsboende för 
äldreomsorgen 
 
Ann-Louise Nylander, verksamhetschef äldreomsorgen och funktionsstöd, informerar 
om ett förslag angående att omvandla särskilda boenden på Esplanaden 8C till 
korttidsplatser och i samband med detta centralisera korttidsplatserna. Korttidsplatserna 
vid ytterområdena blir istället platser till särskilda boenden. Det handlar om 10 platser.  
 
Esplanaden 8C har till skillnad från de andra platserna för särskilda boenden ingen 
restaurang, inget allaktivitetshus, och ingen cirkelverksamhet.  
 
Den stora fördelen med förslaget är närheten till rehab vars verksamhet finns på 
Esplanaden 8C. Det är även planerat att enheten med kommunens sjuksköterskor ska 
flytta till Esplanaden 8C, vilket också blir en fördel för de som behöver korttidsboende.  
 
Det kommer bli bättre både för den enskilde samt för personalen. Socialchef, 
verksamhetschef och samtliga enhetschefer har ställt sig bakom förslaget. 
 
Det stora övergripande arbetet med att förändra kommunens äldreboenden påverkas 
inte. Det gäller att skilja på korttidsboende och särskilt boende.  
 
Ingen enskild kommer att bli tvingad att flytta. Förändringen kommer att ske gradvis. 
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§ 26  
Information om Länsgemensam målbild och strategi för Nära vård för Region 
Kalmar län och länets 12 kommuner 
 
Socialchef Michael Börjesson förklarar var i processen införandet av arbetsmetoden 
”Nära vård” befinner sig. Hela landet är inne i en förändringsresa där individens behov 
ska stå i centrum snarare än organisationens behov. Omställningen syftar till att vården i 
högre grad ska organiseras och bedrivas med utgångspunkt i den enskilda människans 
behov och förutsättningar. Det här nya arbetssättet benämns ”Nära vård” och detta 
begrepp kan ses som ett samlingsbegrepp för ett nytt sätt att arbeta med hälsa, vård och 
omsorg. 
 
Processen i länet har kommit till en punkt där ett stort arbete har gjorts för att tolv olika 
kommuner ska enas sinsemellan, regionen ska enas inom sina verksamheter, och 
regionen och de tolv kommunerna ska komma överens om hur samarbetet ska fungera.  
 
Det är viktigt att få till bra avtal och överenskommelser som är rättvisa för alla 
inblandade parter, och där det är en förutsättning att alla tar sitt ansvar och har 
tillräckliga resurser för att kunna ta sitt ansvar. De senaste besluten om målbild och 
strategi är den gemensamma utgångspunkten för att komma vidare i arbetet med 
införandet av ”Nära vård”. 
 
 
§ 27  
Samverkan med det Kommunala tillgänglighetsrådet 
 
Ordförande Chatrine Schander Ljungquist (C) tar upp frågan kring samverkan med 
Kommunala tillgänglighetsrådet. Hon frågar rådet vad de tycker om nuvarande upplägg 
där det vid samtliga fyra möten hålls ett gemensamt möte. 
 
De flesta uttrycker uppfattningen att de vill fortsätta ha nuvarande upplägg med ett 
gemensamt möte varje gång samt att det är viktigt att få gemensam information som 
berör bägge råden. Ett argument som framförs är att det annars skulle tas för mycket tid 
från tjänstepersonerna.  
 
 
§ 28  
Inriktning på vad rådet ska ägna sig åt 
 
Ordförande Chatrine Schander Ljungquist (C) inleder en diskussion om inriktning på 
vad rådet ska ägna sig åt. Hon betonar att reglementet givetvis ska vara vägledande. 
 
Göran Andersson, SPF, understryker vikten av att renodla samt att lyssna av i de egna 
organisationerna vad som anses vara viktigt. 
 
Några frågor som nämns är: bowlingen, boulebanorna, aktiviteter, affärer, hur det blir 
med biblioteket. 
 
Flera i rådet uttrycker att det är viktigt med samhällsinformation. 
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§ 29
Lediga särskilda boenden/Ansökningar

Lediga lägenheter v 35 
SÄBO Antal lediga SÄBO 
Långasjö  3 
Algutsboda  1 
Bjurbäcksgatan 0 
Esplanaden  2 
Vissefjärda 1 
Totalt 7 

Bifall/Avslag särskilt boende 2023-02-01 – 2023-04-30 

Ansökningar  11 
Bifall   10 
Avslag  1 

§ 30
Övrigt (Kommunala pensionärsrådets möte)

Kerstin Lind, PRO Vissefjärda, och Jan Karlsson (S) påminner om att reglementet har 
en skrivelse om att erbjuda ledamöterna utbildning. 

Gunda Rosenquist, Demensanhörigföreningen, påminner om att rådet ska ta upp 
information om framtidsfullmakt som 2:e vice ordförande Stig-Ove Andersson, 
Demensanhörigföreningen, ansvarar för. 

Ordförande Chatrine Schander Ljungquist (C) svarar att det på beredningen beslöts att 
avvakta med information om detta med anledning av framför allt kommande 
lagändringar.  

§ 31
Mötets avslutande

Ordförande förklarar dagens möte avslutat

Beredningen till nästa möte med rådet äger rum 2023-10-24, kl. 14.00. 

Kommunala pensionärsrådets nästa möte äger rum 2023-11-13, kl. 14.30. 
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